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BESZÁMOLÓ 
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Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 

Mint az élet minden területén, az Önkormányzat – és benne a Bizottság – munkájában 
is folyamatokat kezelünk, amelyek hosszabb-rövidebb időre kijelölik feladatainkat, egymásra 
hatásuk és a megfogalmazott új célokkal való harmonizálásuk alakítja ki azt a képet, illetve 
eredményt, amit munkánkról mások, vagy akár magunk alkotunk. 
 

Míg 2022-ben a COVID válságból való kilábalás állította világszerte súlyos, esetenként 
máig ható kihívások elé a társadalmi és gazdasági élet szereplőit, a 2023. év gazdasági 
szempontból meghatározó környezeti feltételeit alapvetően az orosz-ukrán konfliktus, 
pontosabban az arra az Európai Unió, illetve nemzeti kormányok által adott válaszok 
határozták meg. Európa, és benne Magyarország is – gyakorlatilag a háború kitörését követő 
pár héten belül – egy évtizedek óta nem tapasztalt inflációs spirálba került, ami ebben az évben 
érte el mélypontját, és bár a jelek azt mutatják, hogy jövőre jelentős javulásra számíthatunk, 
ezt a hullámvölgyet csak számos szempontból rendkívüli intézkedésekkel sikerült „túlélni”. A 
személyes szférákig, a családokig ható krízis a kormányzattól is rendkívüli megoldásokat 
kívánt meg annak érdekében, hogy az emberek helyzete ne váljon reménytelenül tragikussá, 
egyben pedig az ország is működőképes, illetve újraindulásra képes állapotban maradjon. A 
költségvetés bevételi oldalának „áthangolása” a terhek méltányosabb elosztása érdekében, 
ezzel együtt a kiadási oldal hangsúlyainak áthelyezése a beruházásokról a családvédelmi és 
gazdaságerősítési területekre áttételesen mind hatással voltak az önkormányzati 
gazdálkodásra, hiszen a kötelező feladatok ellátásának financiális hátterét az állami 
költségvetés biztosítja számunkra. A belső folyamatok egy egyértelműen kedvezőtlen és 
méltánytalan EU-s hozzáállással társulva jelentősen lassították a hagyományosan pályázati 
konstrukciókkal támogatott fejlesztéseket, új lehetőségek csak nagyon korlátozott mértékben 
nyíltak meg. 
 

Ez utóbbi helyzet ugyan Sülysáp esetében nem eredményezett sokkszerű hatást, 
hiszen több, jelentős volumenű fejlesztésünkre a korábban elnyert pályázati források 
(legalábbis nagyobb részben) rendelkezésre állnak. Ezen felül szintén a folyamatosan 
takarékosságra és tartalékolásra törekvő, józan tervezés révén saját bevételeink is jól 
alakultak, de összességében az a meggyőződés és hozzáállás erősödött tovább bennünk, 
hogy mind a pénzügyi tervezés területén, mind pedig a célok megfogalmazása tekintetében 
fokozott óvatossággal, megfontoltsággal kell eljárnunk. Ez a gyakorlatban azt jelenti, hogy – 
bár számos vonzó lehetőség és szükség is folyamatosan a látókörünkben van – csak a nagyon 
alapos mérlegeléssel kiválasztott, mindig a lehető legszélesebb kört érintő célokra szabad a 
korlátozott forrásokat felhasználnunk. Ezt az elvet időnként sértheti egy-egy olyan pályázati 
lehetőség megnyílása, aminek célját mi ugyan fontosság tekintetében későbbre sorolnánk, 
azonban azt a támogatás már pénzügyi szempontból egyértelműen a legelőnyösebb 
kategóriába hozza, ilyenkor természetesen a város általános gyarapodása oldaláról nézve 
hozzuk meg döntéseinket. 
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2023-ban – most már ez látható – 15 % körüli átlagos éves inflációval kellett 
megküzdenünk úgy, hogy a kötelezően ellátandó feladatok finanszírozására összességében 
alig 7 %-kal kaptunk több pénzt. Ez nyilvánvalóan feszültséget okozott a rendszerben, hiszen 
a dologi kiadások ennél jóval magasabb mértékben nőttek, a személyi juttatások területén 
pedig (az általánoshoz hasonlóan) jelentős reáljövedelem-csökkenés következett be. A 
részben már bejelentett, illetve várható intézkedések ugyan ez utóbbi területen fognak hozni 
pozitív változásokat, és saját forrásokból is hoztunk intézkedést annak érdekében, hogy a 
város alkalmazásában álló munkatársaink helyzetén javítsunk, azonban a dologi kiadások 
előirányzatát gyakorlatilag az inflációhoz közelítő mértékben meg kellett emelnünk, és ennek 
hiányzó fedezetét magunknak kellett megoldani.  
 

A felújítások-beruházások területén ugyancsak jelentős kihívást eredményezett a 
magas infláció, hiszen a tervezési szakaszban a költségvetések egy részénél még nem 
számoltunk-számolhattunk ilyen arányú növekedéssel, azonban nem szándékozunk a 
megvalósítást kockáztatni, ez pedig szintén újabb források megteremtését kívánja meg. 
 

Az önkormányzati költségvetés prioritásainak meghatározása – a működés 
biztonságának garantálása mellett – általában alapos, legtöbbször többfordulós vitában, 
mérlegeléssel történik. Sülysáp esetében megnyugtató és a munkát jelentősen megkönnyítő 
körülmény az, hogy a Bizottság a települést jól ismerő, nagy tapasztalattal és közügyek 
tekintetében gyakorlott érzékekkel rendelkező tagokból áll, és ez elmondható a Képviselő-
testületről is. Sokéves tapasztalatunk az, hogy különösen a „turbulensebb” időszakokban ezek 
a kvalitások a biztonságos működés elsőrendű garanciái. 

 
Az előttünk álló év-évek egyik legfontosabb feladata, hogy a saját bevételeink 

meghatározó hányadát kitevő helyi iparűzési adó összegének érdemi növelése érdekében 
további letelepedési lehetőségeket kínáljunk olyan vállalkozások számára, akik elfogadják a 
Sülysáp által kínált lehetőségeket és környezetet, munkáltatóként pedig megélhetést kínálnak 
az itt lakóknak. A hosszú távú biztonság érdekében diverzifikációra törekszünk, nem kívánjuk 
kiszolgáltatni magunkat csak egy-két nagyvállalkozás pillanatnyi piaci helyzetét kihasználó 
fejlesztéseknek.  

 
Változatlanul prioritásként kezeljük az önkormányzati vagyon leghatékonyabb 

kezelésének kérdéskörét, minőségi cserékkel, megfontolt fejlesztésekkel-befektetésekkel, és 
szükség esetén a vagyonelemek ésszerű forgatásával dolgozunk az adott körülmények között 
lehető legjobb pozíció elérésére, illetve tartására. 

 
2023-ban elkezdtük, 2024-ben pedig munkánkkal folytatni kívánjuk a települési alap-

infrastruktúra (utak, járdák, közintézmények) korszerűsítését, illetve felújítását, sport-és 
szabadidős létesítmények, kisebb-nagyobb közösségi terek fejlesztését, és abban bízunk, 
hogy az előkészített nagyobb beruházásokat is meg tudjuk valósítani. Folyamatosan keressük 
a városüzemeltetés színvonalának emelését szolgáló lehetőségeket, azonban az is 
egyértelmű számunkra, hogy látványos módon ez csak a ráfordítások emelésével lehetséges. 

 
A Polgármesteri Hivatal vezetése és szakember gárdája az évek óta megszokott 

magas színvonalon készíti elő a döntéseket, és ez is segíti mind a Bizottságot, mind a 
Képviselő-testületet abban, hogy a döntések megalapozottak legyenek. A professzionális 
előkészítés nem jelenti azt, hogy nincsenek viták, hiszen az egyes szakterületek képviselőinek 
álláspontja gyakran eltérő, de ez a demokratikus működés egészséges jellemzője.   
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A Bizottság munkáját az előző évekhez hasonlóan néhány lényeges adattal szemléltethetjük:  
  
 

ülések dátum  

főnapirendi 
pont egyebek 

határozatok 
száma  

ebből 
vagyoni 
tárgyú 

költségvetési-
pénzügyi 

tárgyú 
pályázati 

tárgyú 
           

1   január 25.  6 3 6  1 1 1 

1   február 22.  8 1 8  2 4   

1   március 29.  9   9  2 1   

1   április 26.  4 1 5    1 1 

1   május 24.  6 1 7    2   

1   június 28.  11   11  1 1 1 

1   augusztus 23.  10 1 10    2   

1   
szeptember 

27.  9 1 9  2 2   

1   október 25.  4 1 4    1   

1   november 22.  14 1 15    4 1 
           
10      81 10 84  8 19 4 

 
 
 

Ezúton megköszönjük a Tisztelt Képviselő-testület bizalmát és együttműködését, és 
kérjük, hogy javaslataikkal és építő kritikájukkal továbbra is támogassák munkánkat. A magunk 
részéről a jövőben is elkötelezetten törekszünk a város hatékony szolgálatára. 
 
 
Sülysáp 2023. december 07.   
 
 
tisztelettel a Bizottság képviseletében: 
 
 
 

Kecser István sk. 
bizottság elnöke 


